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OBČINA ČRNOMELJ               K točki 3 
OBČINSKI SVET 
 

Gradivo za sejo Občinskega sveta Občine Črnomelj v mesecu JANUARJU 2015_______________ 
 

IZBIRA NAJUGODNEJŠE VARIANTE POTEKA  
2 x 110 kV DALJNOVODA RTP Kočevje – RTP Črnomelj 

 
UVOD: 
 
Na sestanku pri županji dne 24. junija 2014 je Civilna iniciativa proti severni A trasi predmetnega 
daljnovoda (v nadaljevanju CI) podala pobudo, da bi zadevo obravnaval tudi občinski svet. V ta namen je 
CI pripravila gradivo, ki obrazloži njen pogled na postopek in predlagano varianto. Gradivo z našo 
obrazložitvijo je obravnaval občinski svet na seji dne 9. julija 2014 in s sklepom predlagal, da pristojni 
ministrstvi proučita vse možnosti za izvedbo predmetnega daljnovoda (DV) s podzemnim kablovodom.  
O tem stališču Občine Črnomelj so bili pristojni seznanjeni na skupnem sestanku 11. julija 2014 v 
Ljubljani, kjer pa ni bilo mogoče doseči dogovora o kablovodu, saj investitor ne more  prevzeti dodatnih 
stroškov, če ti niso ekonomsko in tehnično upravičeni. Na sestanku je bilo tudi podano stališče 
pripravljavca, da s postopkom priprave DPN ne bo nadaljeval, dokler se občina ne opredeli do najbolj 
družbeno sprejemljive variante, kar bi bilo odločilno pri izbiri trase DV. 
Pojasnimo lahko še, da je občina že 22. aprila in 26. maja 2014 po pripombah iz javne predstavitve 
predlagala določitev dodatne pete variante poteka DV, ki bi se še bolj odmaknila od poselitve  ali pa 
izvedbe kablovoda za oba DV, kar bi bila najbolj sprejemljiva rešitev. V odgovoru je pristojno ministrstvo 
navedlo, da se kablovod za  110 kV DV izvaja izjemoma tam, kjer ni drugih tehničnih možnosti zaradi 
strnjene pozidave, glede dodatne variante pa je predlagalo, da jo določimo sami.  
Da na kablovod ne bodo pristali, so potrdili predstavniki investitorja in ministrstva na predstavitvi 
dodatne variante 7. januarja 2015, projekt se bi zaradi takšne zahteve vsaj začasno ustavil. 

 
POSTOPEK PRIPRAVE POBUDE, STROKOVNIH PODLAG IN DPN: 
 
KOORDINATOR IN INVESTITOR 
Koordinator priprave in sprejema državnega prostorskega načrta za 2 x 110 kV daljnovod RTP Kočevje – 
RTP Črnomelj je Ministrstvo za infrastrukturo in prostor – MzIP (prej in sedaj spet Ministrstvo za okolje in 
prostor - MOP). 
Investitor DV je Elektro Ljubljana. 

 
POBUDA ZA DPN 
Pobuda za pripravo DPN, ki jo je na naše večletno opozarjanje o potrebi po zanesljivi in stabilni oskrbi z 
električno energijo cele Bele krajine, sprejel takratni direktorat za prostor (sedaj Direktorat za prostor, 
graditev in stanovanja) pri MOP dne 30. januarja 2012.  Občini Črnomelj in Kočevje sta takoj na svojih 
spletnih straneh objavili pobudo, na katero je javnost lahko podala predloge, priporočila, usmeritve, 
menja in pobude. MOP je pobudo objavil tudi na svoji spletni strani, občine pa poleg spletnih strani še na 
oglasnih deskah in z zgibankami na mizah in pultih občinske uprave, vse od 1. 2. do 7. 3. 2012. 

 
POSVETI 
Ker v obeh občinah ni bilo odziva na pobudo, smo se na sestanku 1. junija 2012 dogovorili, da  MOP 
organizira delavnici oz. posveta na temo DPN, ki je bil za Občino Črnomelj 19. septembra 2012 v 
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Črnomlju. V skladu z dogovorom, smo obvestili javnost preko naše spletne strani, oglasne deske in  
krajevne skupnosti. Vabilo je bilo 27. 8. 2012 poslano vsem KS po e-pošti, razen KS Butoraj, ki še ni imela 
e-poštnega naslova in ji je bila poslana navadna pošta. Za ostalo obveščanje (Belokranjec in drugi mediji) 
je bil zadolžen  koordinator. 
Na posvetu sta bili predstavljeni dve osnovni varianti (južna in severna), ki imata vsaka še pod varianto 
poteka v naši občini. 
O posvetu, na katerem je bila predlagana še dodatna varianta (za CI sporna Severna A trasa, ki naj bi 
potekala vzporedno s sedanjo traso 2 x 110 kV DV RTP Gotna vas – RTP Črnomelj in sicer od RTP 
Črnomelj do Sel pri Otovcu, ko se odcepi pred Rožancem in Mitrejem v hrib in izza Rodin preide v občino 
Kočevje), so poročali na spletni strani TV Kočevje.si in na Planet Siol.net ter v Dolenjskem listu (27. 9. 
2012), mi pa smo poslali Poročilo o posvetu takoj po prejemu vsem tangiranim KS po e-pošti, 4. 10. 2012. 
Poročilo smo objavili tudi na naši spletni strani. 
 
Ker je bila na prvem posvetu predlagana dodatna (pod)varianta, smo se z MzIP dogovorili za ponovno 
predstavitev, za obveščanje nismo imeli posebnega dogovora. Tako je občina spet 25. 10. 2012 objavila 
obvestilo na spletni strani in obvestila vse tangirane KS po e-pošti s prošnjo, da obvestijo svoje krajane. 
Na sam dan posveta, to je 8. 11. 2012 smo še 1 x po e-pošti spomnili KS na predstavitev. MzIP vabila na 
ponovni posvet ni objavil v Belokranjcu, ker v tistem času le ta ni izšel. 
O ponovnem posvetu, na katerem sta bila prisotna dva predstavnika iz območja severna A trase (najbolj 
prizadet krajan zaselka User in predsednik KS Talčji Vrh)  je poročal Radio Krka, obvestilo o dogodku in 
predlogu nove trase pa smo poslali po e-pošti praktično vsem medijem. 
Poročilo o posvetu smo prejeli 13. 11. 2012, še isti dan smo ga poslali po e-pošti tangiranim KS ter v 
objavo na našo spletno stran. 
Na dodatno varianto, ki je bila po drugem posvetu še optimizirana (star in nov 110 kV DV se prestavi na 
drugo stran zaselka User, ker gre obstoječi DV manj kot 15 m od najbližje hiše, po optimizaciji pa oba 
skupaj več kot 100 m od vsake hiše) smo 28. 11. 2012 prejeli e-pošto s pripombami krajanov Sel pri 
Otovcu (podpisan predstavnik Franc Hiti), kar smo nemudoma poslali pripravljavcu DPN (MOP). 

 
ŠTUDIJA VARIANT (ŠV) IN OKOLJSKO POROČILO (OP) 
Po dogovoru s takratnim MzIP (MOP) in Občino Kočevje je predstavitev ŠV in OP potekala 16. aprila 
2014, oba dokumenta pa sta bila javno razgrnjena od 7. aprila do 7. maja, o čemer smo ponovno 
obvestili tangirane KS (tokrat po navadni pošti) ter dali na našo spletno stran in oglasno desko. Takratni 
MzIP je obvestilo o javni razgrnitvi objavil v časopisu Belokranjec. Na predstavitvi študije je CI predstavila 
svoje nasprotovanje in pripombe k ŠV in OP, ter jih še pisno predala takratnemu MzIP in v vednost 
občini dne 8. 5. 2014. Svojo odločno nasprotovanje predlagani varianti je potrdila še na sestankih pri 
županji 21. maja, 24. junija, 9. julija in 29. oktobra 2014. 
Občina Črnomelj je pripravljavcu in investitorju predlagala, da se na  območju, kjer se trasa najbolj 
približa poselitvi, izvede DV v podzemni izvedbi. Ta predlog je bil na sestanku 11. julija 2014 na MzIP s 
strani Direktorata za energijo, Direktorata za prostor in investitorja zavrnjen, ker trdita, da predlagana 
varianta ustreza vsem predpisom in je hkrati dovolj oddaljena od stanovanjskih objektov in ni potrebe po 
kablovodu. Na sestanku prav tako pripravljavec smatra, da ni več mogoče določiti nove trase oz. variante 
poteka DV, kar tako CI kot občina ne sprejmeta, ker smatrata, da je to naloga stroke. Očitno je 
pripravljavec računal, da bo na sestanku določena družbeno najbolj sprejemljiva varianta, ki bi jo 
predlagal kot najprimernejšo, a do tega ni prišlo. 
Po tem sestanku smo z namenom določitve družbeno najbolj sprejemljive variante (pa tudi izvedbe 
kablovoda) imeli še sestanek z investitorjem 26. avgusta, nato pa 29. oktobra in 19. 11. 2014 z obema 
najbolj prizadetima KS Talčji Vrh (z CI) in KS Dobliče. Na osnovi razgovora s slednjo, ki zagovarja strokovni 
predlog iz ŠV in še posebej zavrača Severno B varianto, ki gre čez Dobličko goro najbližje objektom, smo 
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naslednji dan pripravljavcu predlagali, da prouči še dodatno (pod)varianto trase DV, ki bi potekala med 
trasama Severna A (izza Sel pri Otovcu in izza Rodin) in Severna B (čez Dobličko goro). Po e-pošti smo 23. 
decembra 2014 prejeli preveritev (pod) variante DV, ki bi se iz Zagradca v dolino spustila med Rožič 
Vrhom in Naklim ter Tuševim dolom in Talčjim Vrhom proti RTP Svibnik. Iz strokovnega vidika je ta 
podvarianta primerljiva z ostalimi predlaganimi variantami v ŠV in OP. Odmiki od objektov na 
vinogradniškem območju so nad 80 m, v dolini pa vsaj 150 m, kar je primerljivo z varianto Severna A, kjer 
je le odmik od Policijske postaje na Lokvah manjši od 100 m. 
Podvarianta je bila predstavljena 7. januarja, ko smo povabili prizadete KS na sestanek in se dogovorili, 
da KS Talčji Vrh v roku 10 dni (do 19. 1. 2015) sporoči, ali je ta trasa vsaj v eni izmed dveh različic 
družbeno sprejemljiva. KS je v četrtek, 15. januarja organizirala zbor krajanov v GD Rožič Vrh, na 
katerem pa ni bilo mogoče prisotnih prepričati o družbeni sprejemljivosti katerekoli variante, ki poteka 
po območju KS Talčji Vrh, sočasno je tudi KS Petrova vas podprla zavrnitev sosednje KS. 

 
NADALJEVANJE POSTOPKA 
Pripravljavec pričakuje, da bo konec januarja 2015 lokalna skupnost določila varianto, ki je izmed vseh 
proučenih variant družbeno najbolj sprejemljiva, ki bo nato preko stališč do pripomb z javne razgrnitve 
ŠV in OP preverjena v dopolnjenih dokumentih ter predlagana Vladi RS v sprejem kot najprimernejša. V 
kolikor se to ne bo zgodilo, lahko pričakujemo, da bo projekt zastal in se bo sprejem DPN odmaknil, 
posledično tudi investicija. 
Po določitvi najugodnejše variante se bo pripravil osnutek DPN, ki bo vsaj en mesec razgrnjen in bo v tem 
času organizirana javna razprava. Na osnutek bo seveda možno podati pripombe in predloge. 

 
ZAKLJUČEK: 
 
Iz zaključkov posveta, ki je bil na pobudo Gospodarske zbornice Dolenjske in Bele krajine na temo 
energetske oskrbe Bele krajine 5. decembra 2014 v Črnomlju, lahko razberemo, da je gospodarstvo v Beli 
krajini in širše tako zainteresirano za zanesljivo oskrbo z električno energijo, da je pripravljeno nuditi 
pomoč pri postopkih sprejema potrebnih dokumentov in čim prejšnji izvedbi investicije. To investicijo 
potrebujejo in jo tudi zahtevajo, saj vsak še tako kratek izpad oskrbe z električno energijo povzroči 
nepredvidene velike stroške za ponovne zagone in izpade proizvodnje, kar vpliva na slabšo 
konkurenčnost na trgu ter posledično lahko vodi v selitev dejavnosti tja, kjer so pogoji za dejavnost boljši. 
Ne glede na to, da izmed vseh petih predlaganih variant ni bilo mogoče določiti družbeno najbolj 
sprejemljive, ni smiselno z odločitvijo o izboru variante še odlašati.  
Iz tega razloga smo problematiko ponovno uvrstili na dnevni red seje odbora za gospodarstvo in 
komunalno infrastrukturo (sklep v prilogi) in sejo občinskega sveta. 
Na podlagi sprejetega sklepa lahko pričakujemo, da bo v postopku priprave stališč do pripomb z javne 
razgrnitve ŠV in OP izvedeno ponovno vrednotenje variant po istih kriterijih, pri čemer ne bo mogoče 
upoštevati družbene sprejemljivosti katerekoli variante (še posebej ne Severne A, proti kateri je zbrano 
okoli 350 podpisov), temveč le podporo občine varianti, ki je po ostalih kriterijih, predvsem pa 
oddaljenosti od poselitve, najbolj primerna. 
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PREDLOG SKLEPA: 
 
Predlagamo, da Občinski svet ponovno obravnava problematiko umestitve 2 x 110 kV 
daljnovoda RTP Kočevje  - RTP Črnomelj in sprejme sklep, kot ga predlaga pristojni odbor za 
gospodarstvo in komunalno infrastrukturo, ki ga je sprejel na 2. seji dne 19. januarja 2015. 
 
 
Pripravil: Vinko Kunič               Predlagatelj: 
         Županja 

Mojca Čemas Stjepanovič, univ. dipl. ekon, l.r. 
 
 
Številka: 35001-42/2005 
Datum: 20. januar 2015 
 
Priloga: 

- Situacija variant iz ŠV   
- Sklepi KS Talčji Vrh in KS Petrova vas  

 
 
 
 
 
 
MNENJE ODBORA ZA GOSPODARSTVO IN KOMUNALNO INFRASTRUKTURO: 

 
Odbor za gospodarstvo in komunalno infrastrukturo je na svoji 2. seji, dne 19.1.2015  
obravnaval gradivo: ''Lokacija daljnovoda 2 x 110 kV RTP Kočevje in RTP Črnomelj'' in sprejel 
sklep, da se Občinskemu svetu občine Črnomelj predlaga, da obravnava varianto (trasa – 
severna A) z naslednjimi utemeljitvami: 
- da predlagana trasa poteka izven poselitvenih območij, 
- da se predlagana trasa izogne ožjemu vodovarstvenemu območju , 
- da je predlagana trasa edina varianta s katero se reši problem Userja, saj se obstoječi 110  

kV daljnovod premakne oz. odmakne zaselku User in območju kulturne dediščine (železniški 
viadukt) s sedanjih 30m na 120m.  

Odbor tudi predlaga, da se s tem sklepom seznanijo predstavniki Krajevne skupnosti Talčji vrh, 
zato občino poziva, da v čim krajšem času, oz. najpozneje v torek, 20.1.2015, sklep odbora po 
elektronski pošti posreduje predsedniku KS Talčji vrh.   
 
Zapisala: 
Tanja Peteh, OU 

Predsednica odbora: 
  Nataša Hudelja, l.r. 
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